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Lokala folkhälsorådet tillika BRÅ 

Plats och tid Kommunhuset, Tjädern, kl. 13:00–16:00 

Deltagare  
Karl-Erik Lundin (KD), ordförande 
Kajsa Bernhold (AfR) 
Ellen Eriksson (S) 
Robert Falk, utvecklingsenheten 
Nettan Lindén, ABF 
Maria Thalén, städchef 
Robin Jonsson, kommunpolis, Polisen 
Johan Bergvall, Systembolaget 
Gun Valli, biträdande socialchef 
Maria Ståhle, studieförbundet Vuxenskolan 
Lena Sirkka, folkhälso- och föreningssamordnare 
Magnus Ahnfelt, kommunsekreterare/kanslichef 
David Östling, enhetschef Bygg- och miljöenheten 

Ann-Sofie Selahn, biträdande enhetschef hälsocentralen 
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§ 6 Öppnande av mötet 
Ordförande Karl-Erik Lundin (KD) öppnar mötet. 

§ 7 Minnesanteckningar föregående möte 
Lena Sirkka går igenom minnesanteckningarna från senaste mötet. 

§ 8 Presentationsrunda 
Presentationsrunda genomförs.  

§ 9 Narkotikaspår i avloppet 
Ragunda kommun kommer att fortsätta med avloppsmätningar i 3 år vid samma 
två reningsverk i kommunen. I Ragunda har man inte påträffat CMC under de 
senaste två mättillfällena. Amfetamindoserna vid senaste provtagningen i 
Hammarstrand och Stugun är i samma nivå som tidigare. Cannabismätningen i 
Stugun misslyckades, men man kunde fastställa att substansen fanns i provet. I 
Hammarstrand är den på samma nivå som tidigare. Kokain liten ökning i 
Hammarstrand och liten minskning i Stugun. Antalet doser är högre på våren och 
lägre på hösten. Vad gäller Tramadol är det en sänkning i Hammarstrand men en 
ordentlig höjning i Stugun. Vad gäller MDMA ser man en ökning i Hammarstrand 
och en minskning i Stugun. Ingen ketamin upptäcktes i Hammarstrand medan en 
liten mängd upptäcktes i Stugun.  

Överlag i länet ser man att Cannabis och Amfetamin är de preparat som fortsatt 
brukas mest. Kokainförekomsten varierar på de olika orterna. Förskrivning av 
tramadol minskar men det avspeglas ej i resultaten. 

Polisen har en tipsa-sida på polisen.se 

§ 10 Trygghetsdagen återrapport 
Ellen Eriksson informerar om trygghetsdagen som hon besökte under i mars. 
Dagen anordnades av Länsförsäkringars forskningsfond och hade cirka 600 
besökare. 

Civilminister Erik Slottner och tidigare civilminister Ardalan Shekarabi närvarade. 
Slottner nämnde bland annat utökat tjänstemannaansvar som en nyckel för ökad 
trygghet. Shekarabi pratade om landets olika geografiska förutsättningar och 
anpassningar efter dessa som nyckel. 

Ellen Eriksson besökte bland annat en föreläsning om att förutsäga långvarig 
hälsa genom AI. Man tror att man i framtiden kommer att kunna använda AI för 
att hitta markörer för att uppmärksamma kommande hälsoproblem. Ellen besökte 
även en föreläsning om civilsamhället och näringslivets roll i trygghetsarbetet. 
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Utöver de två nämnda ovan besökte Ellen Eriksson ”Vad kännetecknar otrygga 
platser” med forskare från Malmö universitet.  

Ellen Eriksson var även på föreläsning om social tillit med forskare från Uppsala 
universitet.  

§ 11 Aktuellt från polisen 
Robin Jonsson är ny kommunpolis för Ragunda och Bräcke kommuner. Robin är 
baserad i Östersund. SSPF är en samverkan mellan socialtjänst, skola, polis och 
fritid, detta finns inte i Ragunda idag. Statistiken följer ungefär samma kurvor. 
Bedrägeribrotten är fortsatt höga. Hastighetsöverträdelserna är cirka 2000 sedan 
årsskiftet. En nyckel för att minska bedrägerierna är utbildning. Det är viktigt att 
anmäla. Man behöver inte göra en bedömning huruvida om någonting är ett brott 
eller inte, denna bedömning gör polisen. Det är viktigt att anmälningar och tips 
görs till polisen. 

§ 12 Aktuellt från verksamheterna 
Hälsocentralen. På ambulansen känns övertidsblockaden av. Det är mycket 
pusslande och förskjutande av arbetstid. Ambulansen är fullbemannad. Fortsatt 
hyrläkarberoende på Hälsocentralen. Dieselstölderna är utredda. 

Bygg-och miljöenheten. Enheten är fulltalig och arbetet rullar på. En minskad 
ärendemängd än förväntad upplevs. Man genomför alkoholtillsyn enligt plan och 
håller ögonen öppna för eventuella svartbyggen. 

IFO. Enheten riggar för sommaren. Inom äldreomsorgen jobbar man för fullt för 
att få sommaren att fungera. 

Systembolaget. Man ser en dramatisk ökning av narkotikapåverkade människor 
som besöker Systembolaget.   

Städenheten. Inom enheten ser man mycket skadegörelse, särskilt i Bispgården. 

ABF. Inom ABF försöker man rikta sig mot ungdomar.  

Utvecklingsenheten. Förbereder öppning av Thailändska paviljongen. Lapp-Nils 
på Döda Fallet i sommar. Samma arrendatorer som har cafét i år som föregående 
år. Man ser på möjliga lösningar för de som ska på teatern, besökarna brukar ta 
med eget fika, sedan 1 november 2023 är det väskförbud på större evenemang. 

§ 13 Föräldraskapsstöd  
Eva Söderberg, Folkhälsosamordnare Folkhälsoenheten, region J/H och Agnetha 
Roberts, folkhälsosamordnare Härjedalens kommun.  

Folkhälsoenheten på Region J/H har sedan 2012 haft i uppdrag att samordna 
föräldraskapsstöd med länets aktörer i enlighet med den nationella strategin. Det 
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innefattar både ett hälsofrämjande och brett förebyggande stöd, liksom ett stöd till 
riskgrupper och familjer med olika problem, Målet med föräldraskapsstöd är att 
främja hälsa, och att förebygga ohälsa bland barn och ungdomar. Alla föräldrar 
ska erbjudas föräldraskapsstöd under barnets hela uppväxt.  

Målområde - ett kunskapsbaserat arbetssätt - Ett tillgängligt stöd - En stödjande 
organisation 

Perspektiv - Barents rättigheter - Ett jämställt föräldraskap - Jämlik hälsa 

Arbeta efter preventionsstjärnan på individ-, grupp- och samhällsnivåer.  

Genom att arbeta med Föräldraskapsstöd så arbetar man också preventivt med 
psykisk ohälsa, fysiks ohälsa, ANDTS förebyggande, våldsförebyggande, 
brottsförebyggande och förebygger utanförskap. 

 

Svenska och nationella studier visar att föräldraskap stöd har positiva effekter på 
både föräldrar och barn Stödet kan bidra till positivt sampel i familjen och minska 
bråk och konflikter. Hälsoekonomiska studier visar dessutom att det kan 
åstadkommas till en relativt liten kostnad. För varje satsad krona får man i 
genomsnitt två kronor tillbaka under en period om 1-2 år. Härjedalens kommun 
informera om deras organisation och arbete efter års hjul i föräldraskapsstöd. 

 

Finns stadsbidrag att ansöka om, vilket Ragunda kommun gör, fördelas till både 
kommuner och regioner utifrån fördelningsnycklar. Ragunda kommun brukar få 
ca 43 000:-. Presentationer ligger bifogat.  

§ 14 Övriga frågor  
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